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Protokół Nr III/2024 z III Sesji Rady Gminy Kawęczyn odbytej w dniu 11 
czerwca 2024 roku w Urzędzie Gminy w godzinach od 14:30 do 16:01 
 

W sesji udział wzięli radni i sołtysi Gminy Kawęczyn oraz zaproszeni goście – zgodnie 

z listami obecności stanowiącymi załączniki do niniejszego protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie III Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z II Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Wystąpienie zaproszonych gości.  

6. Głosowanie nad uchwałami w sprawach: 

a) zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2024; 

b) zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kawęczyn na lata 2024-2030; 

c) wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu. 

7. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

8. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres międzysesyjny. 

9. Zapytania i wolne wnioski. 

10. Zamknięcie III Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Ad. 1.Otwarcie III Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 
Otwarcia III Sesji Rady Gminy Kawęczyn dokonał Łukasz Mila – Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn. Prowadzący powitał zebranych i stwierdził, że w sesji bierze udział 

14-u radnych na stan 15-u co stanowi quorum niezbędne do prowadzenia obrad 

Rady Gminy Kawęczyn i można rozpocząć prawomocne obrady.  

Ad. 2.Uchwalenie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś chciałby wprowadzić jakieś zmiany do 

porządku obrad.  

 

Nikt nie wniósł o zmiany. 
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Przewodniczący Rady Ł. Mila przeprowadził głosowanie jawne, imienne nad 

przyjęciem porządku obrad wraz z wprowadzonym podpunktem.  

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marzena Barcka, Michał Chachuła, Waldemar Dusza, Józef Iwaniak, Sylwester 

Kasprzak, Krzysztof Kolenda, Adrian Kwinciak, Łukasz Mila, Izabela Mirek-Iglikowska, 

Karol Rygas, Emilia Skurka, Sylwia Szydło, Jolanta Woźniak, Piotr Ziółkowski 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Pacześny 

 

Porządek obrad w brzmieniu jak wyżej został uchwalony. 

 
Ad. 3.Przyjęcie protokołu z II Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 
Łukasz Mila – Przewodniczący Rady Gminy – zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi co 

do protokołu z II Sesji Rady Gminy Kawęczyn IX kadencji. Uwag nie było. 

Zaproponował, aby protokół przyjąć bez odczytywania, ponieważ był on wyłożony do 

wglądu w Biurze Rady Gminy oraz przesłany z materiałami na posiedzenie sesyjne i 

nie zgłoszono uwag do jego zapisów.  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie jawne imienne nad 

przyjęciem protokołu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z II Sesji Rady Gminy Kawęczyn.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marzena Barcka, Michał Chachuła, Waldemar Dusza, Józef Iwaniak, Sylwester 

Kasprzak, Krzysztof Kolenda, Adrian Kwinciak, Łukasz Mila, Izabela Mirek-Iglikowska, 

Karol Rygas, Emilia Skurka, Sylwia Szydło, Jolanta Woźniak, Piotr Ziółkowski 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Pacześny 

 

Protokół z II Sesji Rady Gminy Kawęczyn został przyjęty bez odczytywania. 

 

Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Głos zabrał Krzysztof Kolenda, który powiedział, że ma trzy interpelacje. Nadmienił, że 
pozwoli sobie je najpierw odczytać, a później złożyć na ręce pana Wójta. Następnie 
odczytał treść wszystkich interpelacji, które stanowią załącznik do protokołu.  
 
Wójt Gminy powiedział, że na pierwszą i drugą interpelację udzielimy odpowiedzi. 
Następnie wskazała, że trzecia interpelacja to bardzo trafna uwaga radnego. 
Nadmienił, że  jest za poparciem budowy ścieżki rowerowej, bo to byłoby bardzo dobre 
połączenie między Kawęczynem, a Kowalami, a w przyszłości nawet do samego Turku, 
gdyż z biegiem czasu może powstanie również ciąg na odcinku Marianów – Kolonia - 
Turek. Dodał, iż myśli, że radni przychylą się pozytywnie do tej decyzji. 
 

Ad. 5. Wystąpienie zaproszonych gości: 
Głos zabrał Krzysztof Gruszczyński – p.o. Komendanta Powiatowy Państwowej Straży 
Pożarniczej w Turku , który na początku podziękował za możliwość spotkania się z 
radnymi, a następnie pogratulował im wyboru na funkcje radnych. Dodał, że jest to 
wyjątkowo odpowiedzialna funkcja i wyraził nadzieję, że będzie ona pełniona należycie 
i z najwyższym oddaniem. Komendant K. Gruszczyński powiedział, że jakiś czas temu 
spotkał się z Wójtem Gminy Kawęczyn z wnioskiem o wsparcie zakupów, jakie planują 
jako Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Turku, ale po wstępnych 
ustaleniach okazało się, że są to kompetencje Rady Gminy, dlatego jest dzisiaj obecny 
na sesji. Wyjaśnił, że wniosek, jaki złożył dotyczy zakupu skokochronu, który jest 
urządzeniem pneumatycznym, zabezpieczającym ludzi przed upadkiem z wysokości. 
Dodał, że w tym roku skokochron, który posiada straż kończy 15 lat, w związku z czym 
są zobligowani do jego wymiany. Ponadto planują w tym roku zakupu aparatów 
ochrony dróg oddechowych. Wskazał, że mają zaplanowany zakup sześciu aparatów, 
na które mogą pozyskać dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
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Środowiska. Komendant K. Gruszczyński powiedział, że łączny koszt zakupów 
skokochronów i aparatów z uwzględnieniem dotacji to kwota ok. 70 tysięcy złotych. 
Dodał, że wszystko zależy od tego, ile dokładnie będą kosztowały skokochrony. 
Wyjaśniał, że w sprawie wsparcia zakupów spotyka się ze wszystkimi gminami oraz z 
samorządem powiatowym. Komendant K. Gruszczyński powiedział, że generalnie 
gminy czy miasta podchodzą ze zrozumieniem do ich potrzeb. Wyjaśnił, że prośba o 
wsparcie zakupu spowodowana jest tym, że Komenda Powiatowa nie posiada środków 
na zakupy inwestycyjne. Następnie powiedział, że za pośrednictwem komendy do 
jednostek OSP na terenie gminy trafiają różne środki. Poinformował, że w tym roku 
komenda przeznacza środki dla jednostek włączonych do Krajowego Systemu 
Ratowniczo-Gaśniczego, czyli Kowali Pańskich, Kawęczyna i  Głuchowa. Komendant 
PSP w Turku powiedział, że w związku z tym zostały podpisane stosowne umowy, gdzie 
do Głuchowa ma trafić dotacja w kwocie 5 tysięcy, do Kawęczyna - 5,5 tysiąca, a do 
Kowali Pańskich z racji tego, że to jest jednostka, która jest włączona do odwodu 
komendanta wojewódzkiego, będzie to kwota 8700 zł. Ponadto powiedział, że zostały 
podpisane umowy na dotację dla jednostek spoza Krajowego Systemu Ratowniczo-
Gaśniczego. Wyjaśnił, że jest to dotacja dla Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Będziechowie - 4200 zł. Kolejna dotacja, jaka ma trafić w tym roku na teren gminy 
Kawęczyn dotyczy dofinansowania funkcjonowania młodzieżowych drużyn 
pożarniczych w Głuchowie i Żdżarach. Nadmienił również, że w zeszłym roku jednostka 
OSP Kawęczyn pozyskała dofinansowanie na zakup samochodu - 125 tysięcy, która 
były kierowana za pośrednictwem Komendanta Głównego Państwowej Straży Pożarnej 
bezpośrednio z Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego oraz 625 tysięcy z 
Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. Ponadto powiedział, że w tym roku jeden 
druh z jednostki OSP Głuchów miał sfinansowanie szkolenie na prawo jazdy kategorii 
C, co umożliwi mu prowadzenie samochodu gaśniczego i udział w działaniach 
ratowniczych. Komendant powiedział, że na tę chwilę starostwo powiatowe 
zadeklarowało wsparcie w kwocie 15 tysięcy złotych, a gmina Brudzew w kwocie 5 
tysięcy.  
 
Przewodniczący Rady Ł. Mila powiedział, że decyzja w tej sprawie zapadnie na kolejnej 
sesji Rady Gminy.  
 
Wójt Gminy J. Gruca zwrócił się do Komendanta K. Gruszczyńskiego z pytaniem, do 
kiedy mamy czas na podjęcie decyzji.  
 
Komendant K. Gruszczyński powiedział, że z racji tego, że zadanie będzie 
dofinansowane z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, to całość zadania 
musi zamknąć się z końcem listopada. Wyjaśnił, że ścieżka proceduralna jest 
wydłużona, bo ewentualnie przeznaczone środki trafiają do komendy wojewódzkiej, a 
potem kierowane są do nich za pośrednictwem starostwa, dlatego dobrze byłoby, aby 
decyzja zapadła w lipcu, najpóźniej w sierpniu.  
 
Przewodniczący Rady Ł. Mila zapytał o kwotę dofinansowania, aby radni mogli się 
pochylić nad jakąś wskazaną kwotą.  
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Komendant K. Gruszczyński powiedział, że myśli, że taka kwota jak w gminie Brudzew 
byłaby odpowiednia. Natomiast jeżeli rada zadecyduje inaczej, to taka decyzja też 
będzie przyjęta.   
 
Nikt więcej z zaproszonych gości nie zabrał głosu.  
 
Ad. 6. Głosowanie nad uchwałami w sprawach: 

a) zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2024; 

Skarbnik Gminy powiedziała, że pierwsza zmiana dotyczy zabezpieczenia środków 
finansowych w wysokości 70 000,00 zł na usuwanie azbestu z terenu gminy Kawęczyn 
w roku 2024. Kolejna zmiana związana jest również z azbestem, ale jest to zadanie 
wieloletnie, które będzie drugi raz omawiane przy zmianach wieloletniej prognozy 
finansowej. Wyjaśniła, że zadanie dotyczy usuwania azbestu z gospodarstw rolnych z 
terenu gminy Kawęczyn i tak jak było omawiane na komisjach, jest to zadanie po części 
realizowane z Agencją Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. Dodała, że kwota do 
zabezpieczenia w roku 2024 wynosi 85 000,00 zł. Skarbnik Gminy poinformowała, że 
kolejna zmiana przesłana przez ministra finansów dotyczy wspierania obywateli 
Ukrainy. Wyjaśniła, że są to środki z przeznaczeniem na dzieci, które uczą się w 
naszych jednostkach oświatowych, dokładnie w szkole podstawowej w Tokarach 
Pierwszych. Kolejna zmiana dotyczy zawiadomienia wojewody wielkopolskiego o 
zmianie w planie dochodów. Wyjaśniła, że jest to kwota 65 641,55 zł z przeznaczeniem 
na wyposażenie szkół w podręczniki i materiały edukacyjne lub materiały ćwiczeniowe 
oraz finansowanie kosztów zakupu tych podręczników. Jest to zadanie, w ramach 
którego środki mogą być wydatkowane tylko i wyłącznie na cel, na jaki zostały 
przyznane. Kolejna zmiana dotyczy zwiększenia dotacji przez wojewodę 
wielkopolskiego w kwocie 33 690,00 zł z przeznaczeniem na wypłatę dodatku 
osłonowego, o którym mowa w ustawie o dodatku osłonowym. Następna zmiana 
przesłana również przez wojewodę wielkopolskiego dotyczy kwoty 1286,00 zł z 
przeznaczeniem na zadania dotyczące spraw obywatelskich oraz kwoty 1637,00 zł na 
pozostałe zadania z zakresu administracji rządowej. Skarbnik Gminy podkreśliła, że są 
to zadania w całości zlecone, a środki przeznaczone mogą być tylko i wyłącznie na 
wskazane cele. Następnie powiedziała o zmianach w zakresie zadań inwestycyjnych. 
Wyjaśniła, że zmienia się kolejność budowy dróg, gdzie w miejsce drogi Wojciechów - 
Marianów wprowadza się budowę drogi w Będziechowie oraz remont drogi w Milejowie. 
Ostatnia zmiana dotyczy odpowiedzi, jaką otrzymaliśmy na zmiany w promesie w 
ramach remontu budynku ośrodku zdrowia w Tokarach Pierwszych. Promesa została 
zaakceptowana i wkład własny nie jest wymagany w kwocie 49 000,00 zł, lecz w 
wysokości 48 000,00 zł, dlatego o różnicę tej kwoty zmniejszamy wkład własny, 
natomiast zwiększa się kwota środków z Polskiego Ładu. Pisma w zakresie wszystkich 
zmian budżetowych stanowią załączniki do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Ł. Mila zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w zakresie 
omawianych zmian budżetowych.  
 
Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag.  
 
Łukasz Mila  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 
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uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2024. Odbyło się 
głosowanie jawne imienne. 
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2024;  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Marzena Barcka, Michał Chachuła, Waldemar Dusza, Józef Iwaniak, Sylwester 
Kasprzak, Krzysztof Kolenda, Adrian Kwinciak, Łukasz Mila, Izabela Mirek-Iglikowska, 
Karol Rygas, Emilia Skurka, Sylwia Szydło, Jolanta Woźniak, Piotr Ziółkowski 
NIEOBECNI (1) 
Mateusz Pacześny 
 
Rada Gminy podjęła Uchwałę nr III/11/2024 w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej gminy na rok 2024. 
 
b)zmiany uchwały wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2024-
2030; 
Skarbik Gminy E. Balcerzak powiedziała, że pierwsza zmiana dotyczy usuwania azbestu 
z gospodarstw rolnych z terenu Gminy Kawęczyn. Wyjaśniła, że jest to zadanie 
wieloletnie współfinansowane przy współudziale Agencji Restrukturyzacji i 
Modernizacji Rolnictwa. Na przedmiotowe zadanie w uchwale budżetowej zaplanowana 
została do realizacji w 2024 kwota 85 000,00 zł, na rok 2025 - 105 000,00 zł, a na rok 
2026 – 17 900,00. Podkreśliła, że w związku z tym, że jest to zadanie wieloletnie, musi 
ono zostać ujęte w dokumencie, którym jest wieloletnia prognoza finansowa. Kolejne 
zmiana dotyczy projektu Kolej Plus. Skarbnik Gminy poinformowała, że Urząd 
Marszałkowski przysyła nam propozycję aneksu do umowy, którą podpisaliśmy 22 
sierpnia 2023 roku o udzieleniu pomocy finansowej w formie dotacji. Wojewoda 
Wielkopolski wnioskuje o zmianę kwoty w podziale na lata, które zostały zapisane w 
umowie. Nowy harmonogram z podziałem naszego udziału w wysokości 1 miliona 
złotych wygląda następująco: rok 2024 – 13 900,  2025 – 7 106, 2026 – 19 200, 2027 
– 481 397 i rok 2028 - 478 397. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn Ł. Mila otworzył dyskusję w omawianym temacie.   
 
Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag.  
 
Łukasz Mila  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kawęczyn 
na lata 2024-2030. Odbyło się głosowanie jawne imienne 

 
Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Gminy Kawęczyn na lata 2024-2030;  
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Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Marzena Barcka, Michał Chachuła, Waldemar Dusza, Józef Iwaniak, Krzysztof 
Kolenda, Adrian Kwinciak, Łukasz Mila, Izabela Mirek-Iglikowska, Karol Rygas, Emilia 
Skurka, Sylwia Szydło, Jolanta Woźniak, Piotr Ziółkowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Sylwester Kasprzak 
NIEOBECNI (1) 
Mateusz Pacześny 
 
Rada Gminy podjęła Uchwałę nr III/12/2024 w sprawie zmiany uchwały 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2024-2030. 
 

c) wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu; 

Podinspektor Joanna Szymczak przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Ł. Mila zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Łukasz Mila  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu. Odbyło się 

głosowanie jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu; 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marzena Barcka, Waldemar Dusza, Józef Iwaniak, Sylwester Kasprzak, Krzysztof 

Kolenda, Adrian Kwinciak, Łukasz Mila, Izabela Mirek-Iglikowska, Karol Rygas, Emilia 
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Skurka, Sylwia Szydło, Jolanta Woźniak, Piotr Ziółkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Michał Chachuła 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Pacześny 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr III/13/2024 w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie umowy najmu. 

 

Przewodniczący Rady Ł. Mila ogłosił 15-minutową przerwę w obradach.  

Ad. 7. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 
Jan Gruca - Wójt Gminy Kawęczyn przedstawił sprawozdaniez działalności Wójta 

Gminy za okres międzysesyjny. 

Sprawozdanie przyjęto bez uwag.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 8. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres 
międzysesyjny. 
Łukasz Mila - Przewodniczący Rady Gminy - przedstawił sprawozdanie z działalności 

za okres międzysesyjny. 

Sprawozdanie przyjęto bez uwag. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 9. Zapytania i wolne wnioski. 
Przewodniczący Rady Ł. Mila powiedział, że chciałbym się dowiedzieć, na jakim 

etapie jest realizacja zadania zakupu samochodu dla OSP Głuchów.  

 

Skarbnik Gminy E. Balcerzak powiedziała, że otrzymaliśmy pismo od Oddziału 

Wojewódzkiego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych, że jesteśmy zobowiązani 

zgodnie z umową partnerską, która została podpisana 1 grudnia 2023 roku do wpłaty 

wkładu własnego w wysokości 30% szacowanych kosztów i kwota na gminę 

Kawęczyn  wynosi dokładnie 195 570 zł. Poinformowała, że przedmiotowe pismo 

wpłynęło do niej na stanowisko wczoraj. Dodała, że jesteśmy zobowiązani wpłacić 

środki do 13 czerwca. Nadmieniła, że w budżecie mamy zaplanowane 400 tysięcy 
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złotych, czyli mieścimy się w tej kwocie, a pozostałe środki na ten moment zostają w 

budżecie.  

 

Przewodniczący Rady Ł. Mila powiedział, że jego pytanie nie jest bezcelowe, 

ponieważ narosło dość dużo niejasności w sprawie zakupu tego samochodu. 

Wskazał, że być może są to tylko plotki, ale jak przytoczył w każdej plotce jest trochę 

prawdy. Nadmienił, iż mimo, że nie jest członkiem zarząd gminnego OSP to 

chciałbym się dowiedzieć, czy zarząd OSP Głuchów podtrzymuje dotychczasowe 

ustalenia, jeśli chodzi o przekazanie samochodu jednostce OSP Tokary.  

 

Skarbnik Gminy poinformowała, że do nas na ten moment nie dotarła informacja, 

która miałaby być inna. Wskazała, że nie wiem, czy na zarządzie gminnym były jakieś 

inne ustalenia, ale do urzędu nic nie wpłynęło w tym temacie. 

  

Wójt Gminy J. Gruca  poprosił o wypowiedź w tej sprawie Komendanta Gminnego 

ZOSP w Kawęczynie Michała Chachułę.  

 

Komendant Gminny OSP w Kawęczynie / Wiceprzewodniczący Rady Gminy M. 

Chachuła powiedział, że do tej pory nie było żadnego zarządu gminnego. Wskazał, że 

było jakieś pismo jednostki, która jakby się wycofywała z tego pomysłu, ale nie wie, 

czy zostało ono przedłożone panu Wójtowi.  

 

Skarbnik Gminy powiedziała, że takie pismo nie zostało przedłożone Wójtowi Gminy.  

 

Komendant Gminny OSP w Kawęczynie / Wiceprzewodniczący Rady Gminy M. 

Chachuła  wskazał, że należałoby rozpocząć od spotkania zarządu gminnego OSP, na 

które należałoby zaprosić  członków zarządu z Ochotniczej Straży Pożarnej z 

Głuchowa, aby wypowiedzieli się oni w tej sprawie. Wskazał, iż mimo, ze pismo 

zostało wycofane, to należałby wyjaśnić zaistniałe wątpliwości. 

 

Radny P. Ziółkowski jako wiceprezesem zarządu oddziału gminnego ZOSP RP w 

Kawęczynie  powiedział, że na tą chwilę zostają przy ustaleniach. Że samochód z OSP 
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Głuchów zostanie przekazanym do jednostki OSP Tokary, a z Tokar do Skarżyna. 

Wyjaśnił, że taki wniosek został podany pod głosowanie i wszyscy opowiedzieli się za 

nim jednogłośnie. Zaproponował podpisanie umowy partnerskiej między 

jednostkami; Głuchów, Tokary i Skarżyn. Podkreślił, że otrzymanie samochodu jest 

dużym wydarzeniem dla całej gminy.  

 

Wójt Gminy powiedział, że możemy zorganizować takie spotkanie w Urzędzie Gminy.  

 

Radny P. Ziółkowski przytoczyć wycinek z protokołu zarządu udziału gminnego, cytat 

„Prezes Jarosław Pasik poddał pod głosowanie wniosek, że w przypadku zakupu 

nowego auta dla OSP Głuchów, samochód MAN będzie przekazany do jednostki OSP 

Tokary, auto z OSP Tokary jednostka zobowiązuje się przekazać do jednostki OSP 

Skarżyn, natomiast OSP Skarżyn zobowiązuje się do sprzedaży swojego auta, a 

środki przekaże do budżetu gminy. Wniosek został przegłosowany jednogłośnie.” 

Dodał, że w posiadaniu takiego protokołu jest pani Monika Jatczak. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sylwester Kasprzak odniósł się do interpelacji 

radnego Krzysztofa Kolendy mówiąc, że popiera ją w całości. Wskazał, że chodzi o 

interpelację numer 3 dotyczącą ciągu pieszo-rowerowego na terenie trzech sołectw: 

Kowale Pańskie - Kolonia, Ciemień i Kawęczyn Powiedział, że chciałby zobligować 

pana wójta do przekazania tej interpelacji do zarządu dróg powiatowych, żeby zarząd 

dróg mógł w tej sprawie zacząć działać. Wskazał, że inwestorem musi być tutaj 

powiat, natomiast my możemy coś dołożyć. Następnie odniósł się do tematu 

samochodu i promesy podpisanej na kwotę prawie 200 tys. zł. Wskazał, że w 

budżecie jest zaplanowana kwota 400 tys. zł, dlatego zapytał, czy pozostałe środki 

zostaną w budżecie, czy będą rozdysponowane w inny sposób.  

 

Skarbnik Gminy E. Balcerzak powiedziała, że propozycja z urzędu jest taka, aby 

zostawić te środki w budżecie. Jak wskazała zadanie jest jeszcze przed przetargiem, 

dlatego coś może się jeszcze zmienić i być może musielibyśmy dołożyć dodatkową 

kwotę. Wskazała, że sytuacja w przedmiotowej sprawie powinna rozstrzygnąć się w 

listopadzie bądź październiku.  
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Radny K. Kolenda odnosząc się do wypowiedzi radnego S. Kasprzaka potwierdził, że 

inwestorem tego zadania musi być zarządca drogi, czyli powiat. Dodał, że z tego, co 

udało mu się zorientować, sprawa odnośnie gruntów jest dosyć prosta, ponieważ pas 

drogowy na całym odcinku ma ponad 20 metrów. Wskazał, że koszty będzie 

generowała kolizja z trzema małymi ciekami wodnymi, co znacznie podwyższy 

wartość inwestycji. Dodał, iż wiem, że gmina zawsze przy inwestycjach 

realizowanych przez powiat dokładała się w jakimś procencie, dlatego prosi, żebyśmy 

przychylnie się do tego odnieśli. Radny powiedział, że coraz więcej ludzi korzysta z 

takich ścieżek, a bezpieczeństwo jest coraz bardziej cenne. 

 

Wójt Gminy J. Gruca powiedział, że w związku ze złożoną interpelacją będzie chciał 

zaprosić na spotkanie radnego powiatowego Krystiana Krawczyka oraz umówić się na 

spotkanie ze starostą i kierownikiem zarządu dróg. Podkreślił potrzebę poparcia 

inwestycji przez radnego powiatowego.  

 

Radny K. Rygas powiedział, że chciałby, aby na takim spotkaniu poruszyć również 

sprawę  chodnika w Skarżynie. Wskazał, że w tej sprawie były już podjęte działania 

w starostwie powiatowym i zarządzie dróg powiatowych, ale uważa, że radny 

powiatowy też  powinien zająć się tą sprawą i ją poprzeć.  

 

Wójt Gminy J. Gruca  powiedział, że pamiętamy o chodniku w Skarżynie, ale 

zauważył, że jak pojedziemy z jedną sprawą, to nie powinniśmy od razu mówić o 

kolejne inwestycji, aby Pan Starosta od razu nie przeraził się dużymi kosztami.  

 

Przewodniczący Rady Ł. Mila powiedział, że zawsze były praktykowane spotkania z 

powiatem, dlatego uważa to za dobry pomysł. Wskazał, że tak naprawdę mamy 

trzech radnych powiatowych. Ponadto powiedział, że z obecnością radnych 

powiatowych w ostatnim czasie bywało średnio.  

 

Wójt Gminy powiedział, że radni powiatowi nie bywali na sesjach, ale działania na 

terenie gminy Kawęczyn mają miejsce. Poinformował, że została wykonana droga 
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Kowale Pańskie-Kolonia - Siedliska, aktualnie wykonywany jest odcinek Siedliska – 

Leśnictwo, a ponadto przygotowywana jest dokumentacja dla drogi relacji Marcjanów 

– Kawęczyn – Potworów/ Mikulice.  

 

Radny A. Kwiciak powiedział, że skoro jesteśmy przy drogach powiatowych, to 

przypomniał, że na poprzedniej komisji składał wniosek do zarządu dróg 

powiatowych, aby zarząd ujął w swoich planach przygotowanie dokumentacji 

projektowej dla drogi relacji Kawęczyn – Głuchów, ponieważ ta droga już jest 

naprawdę w złym stanie. Wskazał, że podobnie wygląda droga relacji Milejów – 

Tokary. Wskazał, że jeżeli chodzi o Głuchów, to oprócz modernizacji nawierzchni, 

konieczne jest wykonanie odwodnienia oraz budowa chodnika, ponieważ jak 

przytoczył radny K. Kolenda z chodnika korzysta coraz więcej osób, nie tylko 

rekreacyjne, ale również dla sportu. Radny podkreślił, że jego zdaniem ta droga jest 

najbardziej potrzebna, ponieważ jest to oś naszej gminy. 

 

Sołtys Sołectwa Skarżyn E. Tobijas powiedział, że on chciałby się odnieść też do 

sprawy chodnika w Skarżynie. Poinformował, że o chodnik w Skarżynie zaczęli się 

starać w 2007 roku, kiedy to wykonano chodnik nawet nie na połowie całej drogi. 

Dodał, że teraz mówi się o kolejnych inwestycjach, a o Skarżynie się zapomina. 

Sołtys powiedział, że wyobrażał sobie kiedyś, że jak zacznie się budowa chodnika w 

Skarżynie, to jego realizacja zakończy się maksymalnie w trzech latach. 

 

Sołtys Sołectwa Żdżary R. Jaśkiewicz powiedział, że w ubiegłym roku w imieniu 

sołectwa złożył wniosek do starostwa w Turku w sprawie przybudowy drogi na 

odcinku Marcjanów-Żdżary, a teraz słyszy takie rzeczy, jak ścieżki rowerowe, 

chodniki, a stan nawierzchni drogi w Żdżarach jest w bardzo złym stanie i remont na 

tym odcinku jest wymagany. Podkreślił, że sprawa ta nie została do końca załatwiona 

i nie wie, na jakim etapie ona jest. Radny powiedział, że odcinek od drogi 

wojewódzkiej w kierunku placu zabaw jest bardzo niebezpieczny, a na plac 

przyjeżdżają dzieci z Będziechowa, Marcjanowa, co powoduje duży ruch i stwarza 

niebezpieczeństwo, dlatego wskazana byłaby budowa chodnika na tym odcinku. 
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Prosił o możliwość wzięcia udziału w komisjach objazdowych Rady Gminy na drogach 

w swoim sołectwie.  

 

Radny A. Kwicniak zaproponował, aby zorganizować również spotkaniem z 

przedstawicielami zarządu dróg wojewódzkich, bo droga wojewódzka przebiegająca 

przez naszą gminę jest również w bardzo złym stanie. Dla przykładu podał sąsiednią 

gminę Lisków, gdzie modernizacja drogi i chodnik praktycznie dotarły do granicy z 

naszą gminą. Wskazał, że nie wie, kiedy ostatnio droga wojewódzka na naszym 

terenie była remontowana. Podkreślił, że przedmiotowa droga jest naprawdę w 

bardzo złym stanie, dlatego wskazane byłoby zorganizowanie takiego spotkania.  

 

Radny K. Kolenda odniósł się do słów radnego A. Kwinciaka mówiąc, że kiedyś 

powiedział, że droga wojewódzka to są dwa światy, gdzie ten lepszy kończy się na 

granicy z naszą gminą. Wskazał, że od Kalisz do nas i następnie od tamy w kierunku 

Poddębic jest lepszy świat, ponieważ tam drogi są ciągle modernizowane. Następnie 

powiedział, że pamięta, iż kiedyś przeprowadzano badania obciążenia ruchu na 

drogach powiatowych, gdzie wskazano dwie drogi powiatowe o największym 

obciążeniu ruchu, tj. drogę Kowale Pańskie – Kawęczyn - Głuchów i drogę na 

Władysławów. Wskazał, że jest codziennie naocznym świadkiem, jakie obciążenie 

jest na drodze Kowale Pańskie – Kawęczyn, gdzie bez znaczenia jest pora dnia. 

Radny podkreślił, że wiemy, że potrzeb jest wiele. Zasugerował, aby pierwsze 

spotkanie z panem starostą czy z przedstawicielami zarządu powiatu, odbyło się w 

jak najmniejszym składzie. Zauważył, że są to decyzje strategiczne będące w gestii 

powiatu.  

 

Wójt Gminy J. Gruca zwrócił się do Sołtysa Skarżyna mówiąc, że nie zapominamy o 

Skarżynie, bo w tym roku mieliście oddanie pięknej drogi relacji Skarżyn – 

Marcjanów. Wskazał, że jeździ się już po pięknej drodze, a o chodniku cały czas 

pamiętamy. Wskazał, że wspólnie z radnym Karolem Rygasem byli u Starosty, aby 

porozmawiać na temat przyspieszenia tej inwestycji. Następnie Wójt J. Gruca 

powiedział, że chce odpowiedzieć na pytanie pana sołtysa Ryszarda Jaśkiewicza na 

temat drogi relacji Marcjanów-Żdżary. Wskazał, że faktycznie były rozmowy na temat 
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realizacji tej inwestycji, ale zarząd powiatu powiedział, że na tą chwilę na terenie 

naszej gminy planują się dwie duże inwestycje, pierwsza to Kowale Pańskie – 

Siedliska - Leśnictwo oraz druga, na którą jest wykonywana dokumentacja tj. 

Marcinów – Kawęczyn – Potworów – Mikulice. Zasugerował, aby napisać kolejne 

pismo do starostwa powiatowego.  

 

Więcej zapytań i wolnych wniosków nie było.  

Ad. 10.Zamknięcie III Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 
W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad Łukasz Mila - Przewodniczący 

Rady Gminy Kawęczyn uznał III Sesję Rady Gminy Kawęczyn za zakończoną i 

zamknął obrady. 

 

                 Protokołowała                                                Przewodniczył 

 

            Magdalena Krakowiak                                            Łukasz Mila 

 


